
 
 
Poštovani članovi SO, 
Naša organizacija je imala planove i ciljeve zacrtane na zajedničkom sastanku sa UO SOF-a održanom 
u Nišu oktobra 2021.god. 
Zadaci su bili sledeći: 
- realizacija programa za ocenjivanje na tabletu. 
- poslovi  oko organizovanja Balkan kup-a. 
-organizovanje  seminara. 
-polaganje ispita za kandidate i pripravnike, 
-delegiranje sudija za ocenjivanje u zemlji i inostranstvu. 
-analiza ocenjivanja članova SO. 
-sprovođenje novog, prihvaćenog Pravilnika o radu SO. 
 
* Program za ocenjivanje na tabletu,laptopu ili na računaru je završen za ocenjivanje kanaranaca 
boje, hibride,ptice faune Evrope,egzote i papagaje.U novi program unešene su najnovije takmičarske 
grupe za sezonu 2022/2023.god tkz.takmičarske grupe po COM-u.Program nije urađen za kanarince 
pesme rase malino i za kanarince sa nametnutom pesmom slavujare.Programer Milan Mijić iz 
Sombora obećao je da će za novu sezonu u 2023 godini program biti spreman za kanarince 
pesme.Realizacija programa za ocenjivanje vrši se preko UO SOF-a .Tim povodom je kupljeno 15 
tableta iz sredstava sudijske organizacije odlukom IO SO. 
 
* Poslovi oko organizovanja Balkan Kupa bili su veliki.Nikada toliki broj inostranih sudija nije došao da 
ocenjuje ptice  na nekoj našoj izložbi.Tačno 8 ino sudija kao i  7 domaćih sudija.Svi predpozivi i 
pozivi,administrativni poslovi oko dolaska inostranih i domaćih  sudija tekli su preko naše 
organizacije.Pokazali smo se kao dobri domaćini.Bar ja tako mislim.Na Balkan Kupu dobili smo  dva 
nova pripravnika,koji su polagali pripravnički ispit Marka Stankovića za kanarince boje kao i Dr Nenad 
Lazarević za kanarince sa nametnutom pesmom.Takođe,dobili smo i novog saveznog sudiju za 
kanarince boje Vasiljković Gorana.(praktični deo ispita). 
 
* Moja lična želja da organizujemo seminare i za odgajivače ( i da se vratimo izvorno-struci posle 
nekoliko godina),kao i članova IO SO urodila je plodom i bila je više od očekivane. 
Naime, I seminar smo organizovali maja meseca 2022.god.zajedno u organizaciji sa društvom „Zlatno 
pero“ iz Kruševca.Predavači su bili pripravnik Goran Milićević,OMJ sudija Dr Nenad Radojičić,OMJ 
Branislav Karajović,savezni sudija Milan Đorđević. 
II dvodnevni seminar organizovan je u Nišu 3/4 oktobra 2023.god. 
Kao gost seminara bio je prisutan doajen jugoslovenskog ptičarstva Duško Matošić.On je sa dva 
seminarska rada na temu „Gloster danas“ kao i „Standard Raze espagnola“ dao još bolji i sadržajniji 
efekat seminaru.Prvog dana radili smo sa tkz.živim pticama i usaglašavali smo kriterijume uz 
ocenjivanje ptica samih sudija i pripravnika.Drugog dana imali smo nekoliko teme gde su predavači 
bili pripravnici Davor Marković,Luka Mirković,Goran Milićević,sudije Goran Sapožničenko,Dr Nenad 
Radojičić,Duško Matošić,Aleksandar Jovanović. 
III seminar je održan u okviru Balkan kupa u novembru mesecu. 
Predavači su bili sudija Dragan Ćamilović tema „Harlekin“kao i vođa sekcija G i H pri OMJ -u Gospodin 
Rikardo Rigato na temu „Hibridi i ocenjivanje“ .Tom seminaru je prisustvovalo preko 30 odgajivača i 
izazvalo je ogromno interesovanje. 
* Najveći deo poslova oko delegiranja,administracije,kooperacije sa organizatorima takmičenja 
odradio je sekretar Goran Sapožničenko. 
Na Skupštini SOF-a treba sugerisati članstvu(društvima) da na vreme obaveste SO o datumu 
planiranih izložbi jer smo prošle sezone ostajali bez sudija jer su se ranije obavezali za ocenjivanje van 
naše zemlje. 



U vezi sa tim bih zamolio članstvo SO da se pre 1.avgusta ne obavezuju za ocenjivanje van naše 
organizacije (van SOF-a),kako bi našim organizatorima na vreme izašli u susret pri ocenjivanju ptica. 
 
* Analizu ocenjivanja ptica članova SO sproveo bih kroz prizmu pregleda broja takmičenja gde su 
ocenjivale naše sudije. 
Ovogodišnja takmičenja, PREGLED takmičenja – izložbi gde su naše sudije ocenjivale: 
 
1.) Tuzla-Dejan Antić,Dragan Lazarević,Goran Sapožničenko 
2.) Kruševac-Ćamilović Dragan,Jovanović Aleksandar,Đorđević Milan,Sapožničenko Goran 
3.) Sremska Mitrovica-Kulić Slobodan,Lazarević Dragan,Sapožničenko Goran 
4.) Skoplje- Karajović Branislav 
5.) Bukurešt- Karajović Branislav 
6) Beograd -Vasić Nedeljko 
7.) Atina Aleksić Željko 
8.) Modena-SOR Aleksić Željko 
9.) Niš-BALKAN KUP Ćamilović Dragan,Matijević Marijan,Lazarević Dragan,Antić Dejan,Karajović 
Branislav,Stojadinović Milovan,Aleksić Željko 
10) Kruševac slavujari- Stojadinović Milovan,Karajović Branislav,Kostadinović Aleksandar,Aranđelović 
Životije 
11.) Beograd Kostadinović Aleksandar,Aranđelović Životije,Karajović Branislav,Stojadinović Milovan 
12.) Subotica Lazarević Dragan,Sapožničenko Goran 
13)  Solun - Kulić Slobodan,Radojićič Nenad 
14.) Napulj-Svetsko prvenstvo Lazarević Dragan,Stojadinović Milovan 
15.) Verija – Grčka Slobodan Kulić 
16.) Sombor- Lazarević Dragan,Antić Dejan,Sapožničenko Goran,Milan Đorđević 
17.) Veliko Gradište (Malino takmičenje) sudija Piter Joris. 
I deo 
Za analizu bih izdvojio samo takmičenja vezana za kanarince boje gde ocenjuje veći broj sudija i gde 
se stalno zalažemo na usaglašavanju kriterijuma. 
Odrađen je program za ocenjivanje ptica. 
Prvo probno ocenjivanje obavilo se na izložbi u Kruševcu.Ocenjivanje na tabletu ili laptop-u je veliko 
olakšanje za sudiju gde sam sudija ima više vremena da se posveti analizi-ocenjivanju  ptica 
nego ranije kada su se popunjavale-takmičarske liste, papiri.Za jedno korektno ocenjivanje na tabletu 
u vremenu od 7-8 sati,može se oceniti 150 ptica.(kada je reč o tkz. eksterijernim izložbama).  
Ranijim  ocenjivanjem na papiru bi mogli da ocenimo najviše 120 ptica,da bi se one korektno 
ocenile(da bi sudija imao dovoljno vremena i da se oceni ptica maksimalno posveti). 
Znamo da su neke naše sudije ocenjivale i preko 180 ptica na papiru.Ali to nije ni normalo ni korektno 
prema odgajivačima koji su platili pristojbu za ocenu ptica. 
Na osnovu pregleda izložbi ptica imali smo pet (5) eksterijernih izložbi ptica pod pokroviteljstvom 
naših članica SOF-a.Sve sudije su ocenjivale barem jedanput( što lično smatram nedovoljnim), 
jedino sudije Dr Nenad Radojičić i Slobodan Kulić nisu ocenjivale na našim izložbama.Mene lično, 
zanimaju naše izložbe(što je i cilj, za na kraju usklađivanje kritetijuma za ocenu). 
Najviše je ocenjivao sudija Dragan Lazarević.Ranije tj  oduvek, organizator traži sudije za ocenu ptica 
sa pretpostavkom očekivanog broja ptica na izložbi. 
Dešava se da bude prijavljeno 100 kanarinaca boje i 40 kanarinaca stasa za neku izložbu.U takvim 
slučajevima do sada smo delegirali u većini slučajeva Dragana Lazarevića koji je sudija i za sekcije D i 
e.I tako“olakšavali“ organizatoru izložbe. 
Uvek je bilo obrazloženje da se smanje putni troškovi i na taj način bi se  pomoglo organizatoru.A šta 
ako idemo sa pretpostavkom da bude 50% ptica više prijavljenih od očekivanog broja.Tada bi 
organizator izložbe morao pozvati još sudija.??! 
Zaboravljamo ,da organizator uz pristojbu po svakoj ptici dobija i plus(+) 100 dinara po prijavljenoj 
ptici. 



Elem,hteo sam da predložim ( o tome će raspravljati IO SO) da ubuduće u ovakvim slučajevima kada 
na primer, imamo 100 kanarinaca boje i 40 kanarinaca stasa pošaljemo po dvojicu sudija, gde bi 
sudija za stas ocenjivao svoj deo (kanarince stasa) i eventualno 20 tak kanarinaca boje a ostale 
kanarince boje drugi sudija za boju.Ovo je sve u cilju da sudije za kanarince boje(najmnogobrojnija 
takmičarska grupa) imaju što više ocenjivanja, utakmica u nogama, 
i gde bi kroz ocenjivanje lakše dolazili do usklađivanja kriteriju za ocenu.Na kraju shvatamo i 
da  odgajivači postaju sve edukovaniji i prate oblasti iz svoje takmičarske grupe bolje od pojedinih 
sudija.  
Lično, radio sam uporednu analizu ocenjivanja ptica-kanarinaca boje na osnovu brojeva 
prstenova(uzetih iz kataloga) ptica iznešenih na pojedinim izložbama.Na osnovu 60 izloženih 
izložbenih primeraka u 79 % slučajeva ocene su u potpunosti iste,u 12% slučajeva  
razlikuju se za 1 bod a u 9% slučajeva za 2 boda.Mislim da smo dostigli vrlo dobar kriterijum i 
smatram da su tome doprineli i seminari u prethodnom periodu sa živim pticama.I još po nešto, naš 
sudija Lazarević Dragan je pohvaljen na  oceni ptica na svetskom prvenstvu u Napulju,za vrlo dobro i 
konstruktivno ocenjivanje od vrha borda sudija.Izvori informacija su samo moji. 
Vratio bih se na druge grupe ptica i sudija. 
*Slavujari po meni dostižu vrhunac u broju ptica(moj je utisak).Nadam se da će program za ocenu 
olakšati ocenjivanje jer se mnogo gubi vremena oko papirologije i ostalog.Imamo sasvim dovoljan 
broj sudija i jednog novog pripravnika za slavujare.O kvalitetu ptica mogao bi o tome kolega Bane 
Karajović !Kolega Disivojević je u stanju mirovanja. 
*Malino kanarinci su u evidentnom padu po broju ptica kod nas ali i u svetu.Imamo,iskreno i sreću 
što Dr Nedeljko Vasić organizuje tradicionalne izložbe u Velikom Gradištu.To je dobro za 
organizaciju.U razgovoru sa Jackie Soehartom renomiranim sudijom koji je ocenjivao kod nas na 
Balkan Kup-u,predviđanja za napredak malino kanarinaca u kvantitetu nisu optimistična.Nove stažiste 
za malino kanarince nemamo. 
*Egzotične ptice.Imamo dovoljan do umeren broj prijavljenih egzotičnih ptica.Ove takmičarske 
sezone imali smo problema sa ocenjivanjem egzota.Skoro svake subote sudija Antić Dejan je zauzet 
na poslu dok je Slobodan Kulić dobio posao u Grčkoj.Morali smo da na naše izložbe pozivamo kolegu  
sudiju iz Hrvatske Martona kod ocena egzota.Znači u bliskoj budućnosti suočavaćemo se problemom 
sudija za egzotične ptice ,pogotovu je problem što nemamo ni jednog stažistu za te ptice.  
*Kanarinci stasa.Polako se se povećava interesovanje za kanarince stasa.Imamo trojicu sudija.Nove 
stažiste-pripravnike  nemamo. 
*Kanarinci boje Osim što je sve veći broj kanarinaca boje raste i kvalitet naših ptica.Dobili smo novog 
sudiju Gorana Vasiljkovića kao i još jednog stažistu Marka Stankovića. 
* Bastardi  Od 2020 god.došlo je do promena u takmičarskim grupama (OMJ-COM je odradio izmene 
dolaskom novog vođe za sekciju H, Rikarda Rigata)a zvanično su te takmičarske grupe zaživele od ove 
takmičarske sezone.Došlo je do promene načina prijavljivanja tih ptica gde se sudiji olakšava ocena. 
U narednom periodu tražićemo novi STANDARD za ocenjivanje bastarda-hibrida od Pred.COM-a 
Ramoe kako je i obećao.Mnoge ga članice nemaju. 
*Fauna Evrope. Ptice faune Evrope polako ali sigurno idu uzlaznom putanjom u kvantitetu.O tome 
nešto više može napisati kolega Milan Đorđević. 
* Papagaji  Jako mnogobrojna grupa i zahtevna za ocenu.Imamo samo jednog aktivnog sudiju Gorana 
Sapožničenka i jednog aktivnog pripravnika Davora Markovića.Sudija Sekula Robert je u 
mirovanju.Više o tome može nešto reći sudija Goran Sapožničenko.  
 
Sve važnije odluke IO SO donosi  u skladu sa novim PRAVILNIKOM.Ukoliko neke odluke ne mogu da se 
donesu u skladu sa PRAVILNIKOM( ili za to nepostoje predviđena stanja u skladu sa 
pravilnikom),članovi  IO SO su donosili odluke glasanjem. 
 
S poštovanjem, 
Aleksandar Jovanović 
Predsednik SO SOF-a 



 
 
 


